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A Szociális és Közbiztonsági Bizottság
2008. 03. 17-én 15.30 -órai kezdettel megtartott nyílt üléséről

Készült:  A  Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Szociális  és 
Közbiztonsági Bizottságának 2007. 03. 17-én 15:30-órai  kezdettel  a Polgármesteri  Hivatal 
tanácskozótermében megtartott nyílt üléséről.

Jelen vannak: Szalai Gábor elnök, Pádár Erika, Dr.Pácziné Félix Anna, Kiss Dénes László, 
Füzesi Péterné, Nagy Sándor

Igazoltan távol van: Vikatóczky József

Meghívottak: Kövecses Györgyné: Csicsergő Óvoda
                       Faragó Anita: Védőnő
                       Borbás Elvíra: Oktatási és kulturális Bizottság elnöke

Szalai Gábor elnök: a  bizottság elnöke köszönti  a megjelenteket és megállapítja,  hogy a 
bizottság határozatképes, mivel a megválasztott bizottsági tagok több mint a fele jelen van.
A  bizottság  elnöke  a  jegyzőkönyv  vezetésére  felkéri  Horgosy  Piroskát  a  jegyzőkönyv 
hitelesítésére felkéri Kiss Dénes Lászlót

A bizottság a jegyzőkönyvvezető illetve a jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot 6 
igen szavazattal elfogadja.

Ismerteti a napirendi pontokat.

1., Gyermekvédelmi felelősök tájékoztatója – hátrányos helyzetű családok, szociálisan 
rászorultak helyzete.
Előadó: Nádasdi Tamásné, Kövecses Györgyné, 
Meghívottak: Faragó Anita védőnő, Borbás Elvira OKSB elnök

A bizottság a napirendet 6 igen szavazattal elfogadja.

Szalai Gábor: Átadja a szót Borbás Elvirának.

Borbás  Elvira: az  iskolai  gyermekvédelem  egy  fontos  jelzőrendszer,  hiszen  a  gyerekek 
minden  problémája  itt  érzékelhető  először.  Az  iskola  gyermekvédelmi  tevékenysége  3 
területre  terjed  ki.  A gyermekek  fejlődését  veszélyeztető  okok  megelőzésére,  feltárására, 
megszüntetésére.  A gyermekvédelmi  problémák  feltárásának  az  a  célja,  hogy a  gyerekek 
problémáit a Gyermekjóléti Szolgálat segítségével minél hatékonyabban tudják kezelni. Az 
iskola  alapvető  feladatai  a  gyermek  és  ifjúságvédelem  területén,  hogy  felismerjék  a 
problémát,  keressék  az  okokat,  nyújtsanak  segítséget,  illetve  jelezzék  a  Gyermekjóléti 
Szolgálat felé. 61 fő hátrányos helyzetű, 45 fő halmozottan hátrányos helyzetű tanuló jár. A 
társadalmi  szempontból  hátrányos  helyzetű,  köztük  roma  gyerekek  iskolai 
esélyegyenlőtlenségének  megszüntetését  kiemelt  feladatként  kezelik.  Az  alacsony 
iskolázottság és jövedelmű szülők gyermekei számára egyénre szabott oktatást alakítottak ki. 



A családok egy része mindent megtesz, hogy biztosítsa a gyerekek nyugodt. A másik rész, 
akik segélyből élnek és meg sem próbálnak valamilyen munkát találni. A 2007-2008. évben 
pályázatot nyújtottak be tanulástámogató ösztöndíjra, tehetséges cigány tanulók számára. 3 
gyermek kapott 20-15-10e Ft-ot és év végén is várható ez az összeg. Több ízben került sor 
családtámogatásra.  A  II.  félévben  drogprevenciós  előadásokra  kerül  sor,  felvették  a 
kapcsolatot  a  monori  rendőrkapitányság  bűnmegelőzési  osztályával.  Az  elmúlt  tanévben 
Monorierdő  Község  önkormányzata  125e  Ft-tal  támogatta  a  nyári  tábort,  amit  hátrányos 
helyzetű  tanulók  részére  szerveztek.  Idén  is  terveznek  tábort  és  kéri  a  bizottságot,  hogy 
támogassa a kérelmet.

Kövecses Györgyné: a Csicsergő Óvodában a 6 csoportban 178 gyerek jár, a nagycsaládosok 
száma 73. A rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben részesülők 51-en vannak. Étkezési 
kedvezményben 89-en részesülnek. 100%-os 52, 50%-os 37. Halmozottan hátrányos helyzetű 
23,  veszélyeztetett  5.  A tanulási,  nevelési  beilleszkedés  zavaros  gyerek  46.  19-en  enyhén 
súlyosan  betegséggel  küzdenek.  Egyre  több  az  allergiás,  asztmás  gyerek  és  az  értelmi 
fejlődésben elmaradott. A sok hátrányos helyzetű gyermek fejlesztése szinte csak az óvodában 
történik.  Nagy  szükség  lenne  arra,  hogy  az  igazán  elmaradt  fejlődésű  gyermekek  már 
középsős kortól egyéni fejlesztésben részesüljenek, így behozhatnák az elmaradást. Sokan 5 
évesen 2 éves gyerek szintjén vannak. Egyre több a nehezen nevelhető gyerek, sok közülük a 
hátrányos  helyzetű.  Többször  kérték  pszichológus  segítségét,  de  sajnos  ez  nagyon  lassan 
történik. Nagy szükség lenne arra is, hogy a pszichológus hathatósabb segítséget adjon, hogy 
a gyerekeket nyugodt körülmények között képességeiknek megfelelően fejleszthessék. Ehhez 
kérik az önkormányzat segítségét. 

Faragó Anita: 350-en vannak, akik még nem járnak iskolába, közülük 78-80 olyan gyermek 
van, aki hátrányos helyzetű és nagyon magas a veszélyeztetettek száma is. Vannak ezen kívül 
olyanok, akik egészségügyi szempontból veszélyeztetettek. Az ő számuk is rendkívül magas. 
Nagyon fontos a korai felismerés, mind az óvodában, mind az iskolában. Nagyon fontos lenne 
pszichológus, logopédus jelenléte. 

Kiss  Dénes  László: kérdezi,  hogy nincs  elég  pszichológus,  hogy nem tudnak  kellő  időt 
fordítani a gyerekekre. 

Kövecses Györgyné: tavaly egy héten egyszer jött a pszichológus, idén már két napot tud 
jönni. A pszichológus dolog nagyon lassú folyamat, hónapokba telik, mire időpontot kapnak, 
újból eltelik egy hónap a visszajelzésig. Sok gyerek van és valószínűleg nincs elég ember rá. 
Ők tényleg csak azokat küldik, akik nagyon problémásak. 

Kiss Dénes László: meg kellene nézni, hogy honnan kellene (akár pályázat útján is) pénzt 
szerezni,  hogy  akár  a  minimumot  megkapják  a  gyerekek  a  logopédussal  való 
együttműködésre. Javasolja, hogy menjen a Pénzügyi Bizottságra. 

Vad Mária: kérdezi, hogy Monoron működik a logopédia a Nevelési Tanácsadónál, oda nem 
lehetne-e őket behordani. 

Kövecses Györgyné: egy szülő hordja be. De ha ennyi problémás gyermek van, jobb, ha a 
logopédus jönne ki. 

Szalai Gábor: jónak tartaná egy főállású logopédus felvételét. 



Sahin-Tóth  Jenőné: a  kérdést  a  költségvetés  elfogadásánál  vagy  a  koncepciónál  már 
tárgyalta  a  Pénzügyi  Bizottság.  Ott  volt  arról  szó,  hogy  mennyibe  kerülne  egy  főállású 
logopédus alkalmazása. 

Szalai  Gábor: ha  többet  foglalkoznának  ezekkel  a  gyerekekkel,  több  idő  esne  egy-egy 
gyerekre. 

Vad Mária: azt lehetne, hogy az intézmény dolgozzon ki egy olyat, hogy hány óra lenne a 
szükséges és mennyi lenne a költségvonzata akár 4 órában, akár teljes munkaidőben. Utána 
lehetne, hogy sürgősen a Pénzügyi Bizottság tárgyalja meg. 

Szalai Gábor: javasolja a főállásút, jobban megérné.

Vad Mária: javasolja, hogy a bizottság javasolja a többi bizottságnak, hogy tárgyalja meg a 
kérdést és az intézménynek, hogy dolgozzák ki az irányelvet. Ha 4x4 vagy 5x4 órát lenne a 
logopédus, az nagy segítség lenne. 8 órában már sok lenne. 

Kövecses Györgyné: nagy segítség, hogy a gyerekeknek edzést tart a Füzesi Péterné Deni, 
mert nagyon hasznos. 

A Szociális és Közbiztonsági Bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
Szociális és Közbiztonsági Bizottságának

10/2008. (III.17.) SZKB.

Határozata

Logopédus és pszichológus költségéről javaslat kérése 

Szociális  és  Közbiztonsági  Bizottság  javasolja,  hogy  az  intézményvezető  készítsen  egy 
kimutatást  a  bizottságnak  és  mérje  fel,  hogy egy főállású  logopédus  alkalmazása  milyen 
költségvonzatú és pszichológus alkalmazására is tegyenek megoldási javaslatot.  

Határidő: soros Kt. ülés
Felelős:biz. elnöke, jegyző

Szalai Gábor: megköszöni a meghívottaknak a beszámolót. 

2. Tsp. Egyebek

Szalai  Gábor: tájékoztatja  a  bizottságot,  hogy volt  a  bizottságnak  egy javaslata,  hogy a 
hátrányos helyzetű családokat a Démász  kártya formájában támogassa. Felkérték a hivatalt, 
hogy nézzen utána a Démásznál illetve Tigáznál a lehetőségeknek. Ez egy felmérés alatt álló 
lehetőség, ennek a feltöltése úgy működne, hogyha kapna egy csekket  a rászorult család, 
melyet  egy kódszámmal feltöltene a szolgáltató  és  azt  a  pénzt  tudná elhasználni.  Kérte  a 
bizottságot a Démász, hogyha egy kidolgozásra kerülne, további információkat fognak adni. 



Most nincs rá mód, hogy az órákat és lehetőségeket megteremtsék. Ez csak egy tájékoztatás a 
bizottság felé.
Több tárgy nem lévén Szalai Gábor elnök megköszöni a közreműködést és a nyílt ülést 15:57- 
kor bezárja.

Kmf.

Szalai Gábor Kiss Dénes László
                elnök         jegyzőkönyv hitelesítő


